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Írásbeli választ igénylő kérdés

HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr!

„Kérdés az egyes állatbetegségek megelőzésével, illetve leküzdésével
kapcsolatos támogatásokról" címmel a Házszabály 91 .§-a alapján kérdést
kívánok benyújtani

Dr. Fazekas Sándo r
vidékfejlesztési miniszterhez.

Tisztelt Miniszter Úr !

Az egyes állatbetegségek megel őzésével, illetve leküzdésével kapcsolato s
támogatások igénylésének és kifizetésének rendjéről szóló 148/2007 . (XII. 8 .)
FVM rendelet lehetőséget teremtett az állattartó gazdák számára, hogy a
rendelet mellékletében meghatározott betegségekkel kapcsolato s
szolgáltatásokhoz állami támogatást igényelhessenek.

A támogatási körbe olyan közegészségügyi szempontból fontos bántalmaka t
soroltak be, mint például a szarvasmarhák gümőkórja (tbc) illetve a brucellózisa .

Ezeknek a betegségeknek a szigorú ellenőrzése és felügyelete azon túl, hogy a
magyar állattenyésztés termékeinek versenyképessége, az ország járványügy i
megítélése szempontjából döntő fontosságú, kiemelkedő közegészségügyi
jelentőséggel bír.

A rendeletben meghatározott kórképek kórokozói az embert is képesek
megbetegíteni, az állatállományok kontrollja a bántalmak visszaszorításár a
törekszik, csökkentve ezzel az emberek megfertőződésének, megbetegedésének
valószínűségét .



A rendelettel életbe léptetett támogatási rendszert az állattartók – a bevezetés
nehézségeit követően – elfogadták és évről-évre nagyobb számban igényelték
azt.

A Vidékfejlesztési Minisztérium honlapján 2010 . szeptember 21-én az alábbi
közlemény jelent meg : „A vidékfejlesztési miniszter közleménye az egyes
állatbetegségek megelőzésével, illetve leküzdésével kapcsolatos támogatások
igénylésének és kifizetésének rendjéről szóló 148/2007. (XII. 8.) FVM
rendeletben az egyéb állatfajokra meghirdetett támogatási forráso k
kimerüléséről

A mezőgazdasági, agrár-vidékfejlesztési, valamint halászati
támogatásokhoz és egyéb intézkedésekhez kapcsolódó eljárás egyes kérdéseiről
szóló 2007. évi XVII. törvény 78. ' (2) bekezdésében foglaltak értelmében,
forrás kimerülése miatt, az egyes állatbetegségek megel őzésével, illetve
leküzdésével kapcsolatos támogatások igénylésének és kifizetésének rendjér ől
szóló 148/2007. (XII. 8.) FVM rendelettel szabályozott, az FVM fejezet Foly ó
kiadások és jövedelemtámogatások költségvetési előirányzatból nemzeti
hatáskörben nyújtott, az egyes állatbetegségek megelőzésével, illetve
leküzdésével kapcsolatos egyéb állatfajokra vonatkozó támogatások jogcímen
2010. május 31. napját követően elvégzett szolgáltatásokra benyújtott
kérelmeket a Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési Hivatal a 2007. évi XVII.
törvény S6. . (3) bekezdése szerint, érdemi vizsgálat nélkül elutasítja” .

Szeptember hónapban indultak az őszi kampánymunkák, a kistermel ő i
szarvasmarha-állományok tbc-szűrése, vérvétele a brucellózis felderítésére .
Jelen közlemény alapján ezeket támogatási körben elvégeztetni nem lehet, hiáb a
igényelték és kapták meg határozat útján a jogosultságot az állattartók.

A szarvasmarha-ágazatot egész évben alapvetően sújtotta a termelési költségeke t
sem fedező tej átvételi ár, amelyhez csatlakozik a szokatlanul csapadékos
időjárás miatt bekövetkezett tömegtakarmány-hiány és a takarmányok
minőségproblémáj a .

A fentebb felsorolt két vizsgálat elvégeztetése a tej- és az állatforgalmazá s
alapfeltétele, a vizsgálat költségei az egzisztenciálisan az ellehetetlenülés szélén
álló gazdák számára komoly, nem kalkulált terhet jelentenek .

Mindez pedig elősegítheti, hogy az egyébként értéktermel ő ágazat szereplő i a
tevékenység feladására kényszerüljenek, önfenntartás helyett a segélyre szorulók
táborát növelve .

A minisztérium közleménye a visszamen őleges hatály miatt a munkavégzésbe n
részt vevők számára is nehezen kezelhető helyzetet teremt (számviteli, adóügy i
kérdések, már kibocsátott és befogadott számlák kezelése stb .) .



Ez a probléma országgyűlési egyéni választókerületem térségét, Nagyk őröst és
környezetét különösen érinti, hiszen Pest megye haszonállat-állományána k
döntő többsége itt található .

Kérdezem tehát Miniszter urat : tud-e segíteni azokon az állattartókon, akik a
148/2007. (XII. 8 .) FVM rendeletben az egyéb állatfajokra meghirdetet t
támogatási források kimerülése miatt válságos helyzetbe kerülnek ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2010. szeptember 28 .
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